
 

 

 

Folketingets Sundhedsudvalg har den 28. juni 2022 stillet følgende spørgsmål nr. 919 

(Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares.  Spørgsmålet er stillet efter 

ønske fra Jane Heitmann (V). 

 

Spørgsmål nr. 919:  

”Overvejer ministeren eller SSI at opskalere smitteopsporingen ved spildevandstest 

som følge af den stigende coronasmitte?” 

 

Svar: 

Til brug for besvarelsen har ministeriet indhentet følgende bidrag fra Statens Serum 

Institut:  

 

”SARS-CoV-2 smitten har været stigende i en periode, men er fortsat på et relativt 

lavt niveau, svarende til det der sås i april, hvorfor den nuværende spildevandsmoni-

torering med to ugentlige prøveudtagninger vurderes tilstrækkelig. Antallet af ugent-

lige prøver kan evt. justeres i relation til udviklingen i epidemien, og hvis det vurderes 

relevant, herunder eksempelvis ved væsentlige smittestigning eller ved årstidsvaria-

tion. Dog vil der være en varslingsperiode til at få praktiske forhold på plads.” 
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